
 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 19 DE SETEMBRE  DE 2011 
 
Data:  19 de setembre de 2011 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:    20,00 hores 
Fi:   23,00 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Antonio Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Juan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
Oberta la sessió pel Sr. President,  es va procedir  a  donar compte als reunits de la 
següent: 
 

I.- PART INFORMATIVA :   

1.- Informació situació de la concessió del Poliesp ortiu Municipal. 
Es va donar lectura a l’informe de Secretaria de data 15 de setembre de 2011, que deia: 
 
“A petició del Sr. Batlle – President, emet informe sobre l’estat de comptes de la 
concessió del Polisportiu a la concessionària, Sra. Anunciación Siles Jiménez. 

I ) ANTECEDENTS 
 
Per Decret de Batllia de data 30 d’octubre de 2009 s’aproven els Plecs de Clàusules 
Administratives i Prescripcions Tècniques del contracte administratiu especial del 
servei d’explotació del bar del Polisportiu Municipal “ Ses Comes “ de Llubí, per 
procediment obert i ordinari. 
 
En data 4 de desembre de 2009 la Mesa de contractació, una vegada obertes les 
ofertes, va formular proposta d’adjudicació, adjudicant provisionalment el contracte a la 
licitadora Sra. Anunciación Siles Jiménez, per acord de la Junta de Govern local en 
sessió de data 14 de desembre de 2009 i publicada l’adjudicació al BOIB número 189 
de data 29 de desembre de 2009. 
 



 

 

En data 25 de gener de 2010, la Junta de Govern va resoldre adjudicar definitivament 
el contracte de la  Concessió de l’explotació del bar del Polisportiu municipal de Llubí a 
la Sra. Anunciación Siles Jiménez. 
 
En data 27 de gener de 2010 es firma el contracte que estipula que l’adjudicatària 
abonarà a l’Ajuntament un cànon anual de 9.300 euros, mitjançant 12 mensualitats de 
775 euros. 

II ) LEGISLACIÓ APLICABLE 
La legislació és, essencialment, la següent: 
 
A ) Legislació estatal: 
 
- Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de Contractes del Sector Públic (LCSP). 
- Llei 33/2003, de 3 de novembre, de Patrimoni de les Administracions Públiques 
(LPAP). 
- Decret de 17 de juny de 1955 pel qual s’aprova el Reglament de Serveis de les 
Corporacions Locals (RSCL). 

III ) FONAMENTS DE DRET 
És un tipus de contracte de gestió de servei públic, que adopta la forma de concessió. 
 
La concessionària, a dia d’avui, té un deute amb l’Ajuntament de 5.514,77 euros per 
incompliment del pagament del cànon mensual que estableix contracte de dia 27 de 
gener de 2010. 
 
L’article 206 e) de la LCSP estableix com a causes generals de resolució d’un 
contracte “ La demora en el cumplimento de los plazos por parte del contratista (...)”. 
 
L’article 262 de la LCSP, així com la clàusula 15 e) dels Plecs administratius referent a 
l’extinció del contracte de concessió  i les clàusules 2 i) referent a l’obligació de 
l’adjudicatari a l’abonament del preu a l’Ajuntament i 5 e ) del Plec Tècnic referent al 
dret de l’Ajuntament a cobrar el cànon de l’adjudicatari, estipules la rescissió del 
contracte per incompliment del mateix. 
 
En el mateix sentit s’expressa l’article 100 f) de la LPAP. 
 
¿ Que pot fer l’Ajuntament quan l’empresa concessio nària incompleix les seves 
obligacions ?  
 
L’Ordenament jurídic ha previst mecanismes de resposta per part de l’Administració: 
 

- Resolució:  L’Administració té la potestat de resoldre unilateralment fonamentat 
en raons basades en un incompliment contractual. Exemples són, entre altres, 
la demora en el compliment dels terminis per part del contractista, 
l’incompliment de les obligacions essencials, qualificats com a tal en els plecs o 
en el contracte, i les establertes especialment en el contracte. 

- Intervenció ( segrest temporal ) del servei tempora l. Si l’Ajuntament no es 
decanta per l’anterior, es podrà acordar la intervenció del servei fins que el 
contractista compleixi, sense perjudici que aquest deberà abonar a 
l’Administració el danys i perjudicis  que s’hagin produït ( 234 i 261 de la 
LCSP). 



 

 

IV ) CONCLUSSIONS 
El contractista, quan es presenta a un procediment de licitació, i més quan és un 
contracte de gestió de servei públic, està subjecte al principio de rics i ventura. S’ha 
intent ajudar al concessionari mitjançant prorrejament del deute que tenia de l’any 
2010 i tampoc ha sigut possible el cobrament ordinari del cànon. 
L’incompliment per part de l’Ajuntament de rescindir el contracte ( a través de 
Resolució o a per rescat de la concessió ) va contra la igualtat d’oportunitats i el 
principi de legalitat dels licitadors. 
A part d’això, que ja de por si és causa de resolució i rescissió del contracte, la 
liquidació de les taxes per la utilització de les pistes de pàdel i tennis crec que no es 
corresponen amb la realitat, ja que són impossibles les següents liquidacions: 350 
euros mes de juny i 245 euros mesos de juliol i agost ( fins dia 23 ).Referent a la 
utilització de les pistes de tennis s’ha cobrat 42 euros en tres mesos.  
 
Aquesta baixa recaptació només és possible per tres causes: 
 
1.- Que cobri els doblers per la utilització de les pistes i no doni tiquets, fet que està 
tipificat com a malversació. 
 
2.- Que no cobri les pistes, que és una falta greu, fet que suposaria l’immediat 
rescissió del contracte. 
 
3.- Que la gent no jugui durant els mesos de juny, juliol i tres setmanes d’agost ni a 
pàdel ni a tennis. 
 
Vist el poc recaptat, se li va fer constar i advertir que a partir de dia 24 d’agost de 2011 
liquidés setmanalment. En 20 dies s’ha recaptat 326 euros, es a dir, un 51,17 % del 
recaptat en 84 dies ( juny, juliol i fins dia 23 d’agost de 2011 ). És a dir, s’està 
recaptant el doble que en el mateix període dels mesos de juny, juliol i 23 dies d’agost. 
És més que evident que hi ha hagut, com a mínim, falta de diligència en la recaptació 
de les taxes per la utilització de les pistes de pàdel i tennis durant els mesos de juny, 
juliol i 23 dies d’agost. També és sospitós que de sobte la gent jugui el doble que 
durant els mesos anteriorment citats.” 
 
La regidora del grup municipal PSM-EN,  Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol,  
demanà juntament amb el portaveu del seu grup, Sr. Gabriel Vicens Mir, quina 
actuació pensa fer l’Ajuntament a la vista de l’informe, al que el Sr. Batlle respongué 
que en principi,  es deixaria fins a final d’any per pagar el deute que té la 
concessionària del Poliesportiu Municipal amb l’Ajuntament,  ja que no es vol ofegar 
econòmicament a dita concessionària, però que s’ha de complir íntegrament el 
contracte. 
 
Els regidors i regidores es donen per assabentats.  
 
2.- Informe d’avaluació del compliment dels termes previstes a la Llei 15/2010, pel 
qual s’estableixen mesures de lluita contra la moro sitat en les operacions 
comercials. – 
 
Es va donar lectura a l’informe de Secretaria de data 27 de juliol de 2011, que deia: 
 
“I) NORMATIVA REGULADORA 



 

 

Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, Texto Refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales. 
Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por 
el que se establecen medidas de lucha contra la morosidad  en las operaciones 
comerciales. 
Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público . 
Real Decreto 500/1990, de 20 de abril, por el que se desarrolla el capítulo primero del 
título sexto de la Ley 39/88, en materia de presupuestos (RP). 
 
II) INFORME 
Visto que el artículo cuarto de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 
3/2004, de 29 de diciembre, por el que se establecen medidas de lucha contra la 
morosidad en las operaciones comerciales, dispone en su párrafo 3º 
 
 “Los Tesoreros o, en su defecto, Interventores de las Corporaciones Locales 
elaborarán trimestralmente un informe sobre el cumplimiento de los plazos previstos 
en esta Ley para el pago de las obligaciones  de cada Entidad Local, que incluirá 
necesariamente  el número y cuantía global  de las obligaciones pendientes  que esté 
incumpliendo el plazo” 
 
Este Interventor procede a emitir el siguiente informe: 
 
1.- Al procederse a efectuar pagos por esta Tesorería, habiendo recibido ordenes 
verbales o escritas por parte del ordenador del pago, no se respeta en su integridad el 
contenido de lo dispuesto en el art. 187 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de 
marzo, por el cual dispone que la expedición de pagos habrá de acomodarse a un plan 
de disposición de fondos  de la tesorería que se establezca por el presidente de la 
entidad, que en todo caso deberá recoger la prioridad de los gastos de personal  y de 
las obligaciones reconocidas en ejercicios anteriores. 
 
Dado que no se respecta en el pago la prioridad de las obligaciones reconocidas en 
ejercicios anteriores, de la contabilidad del Ayuntamiento se desprenden las siguientes 
cuantías de obligaciones reconocidas pendientes de pago:  
 

  Ejercicios      2001-09 58.988,14 euros 
Ejercicio 2010  4.379,74 euros 
Ejercicio 2011 87.475,12 euros 
TOTAL 150.843,62 euros 

 
Se incluyen todas las obligaciones contabilizadas hasta la fecha, aún cuado lo 
dispuesto en el art. 25 de la Ley General Presupuestaria establece que “El derecho a 
exigir el pago de las obligaciones ya reconocidas o liquidadas, si no fuese reclamado 
por los acreedores legítimos o sus derechohabientes, prescribirá a los cuatro años”, 
por lo que sería aconsejable  tramitarse un expediente de prescripción de 
obligaciones, con el objetivo de que la contabilidad ponga de  manifiesto  el principio 
de imagen fiel.  
 
2.- De conformidad con el articulo 3 de la Ley 15/2010, de 15 de julio, de modificación 
de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas contra la 
lucha de la morosidad  en las operaciones comerciales, que incorpora una nueva 
disposición transitoria octava a la Ley 30/2007 de 30 de octubre, de contratos del 
sector público dispone que desde el 01 de enero de 2011 hasta el 31 de diciembre de 



 

 

2011 el plazo en el que las Administraciones  tienen la  obligación de abonar  el precio 
de las obligaciones pendientes será dentro de los 50 días siguientes a la fecha de 
expedición de las certificaciones de obra o de los correspondientes documentos que 
acrediten la realización total o parcial del contrato, por ello se informa que no hay 
certificaciones de obra pendientes de pago  que incumplen el mencionado plazo. 
 
3.- El artículo 5.1 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 
29 de diciembre, por el que se establecen medidas de lucha contra la morosidad  en 
las operaciones comerciales establece que “La Entidad local dispondrá de un registro 
de todas las facturas y demás documentos emitidos por los contratistas a efectos de 
justificar las prestaciones realizadas por los mismos, cuya gestión corresponderá a la 
Intervención u órgano de la Entidad local que tenga atribuida la función de 
contabilidad”, no obstante procede informar que el Ayuntamiento de Llubí dispone de 
un registro de facturas desde el 25 de julio de 2011 se dispone de un programa de 
facturación de soporte informático. 
 
4.- El artículo 5.4 de la Ley 15/2010, de 15 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, 
de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas contra la lucha de la morosidad  
en las operaciones comerciales establece: “La Intervención u órgano de la Entidad 
local que tenga atribuida la función de contabilidad incorporará al informe trimestral al 
Pleno regulado en el artículo anterior, una relación de las facturas o documentos 
justificativos con respecto a los cuales hayan transcurrido más de tres meses desde su 
anotación en el citado registro y no se hayan tramitado los correspondientes 
expedientes de reconocimiento de la obligación o se haya justificado por el órgano 
gestor la ausencia de tramitación de los mismos. El Pleno, en el plazo de 15 días 
contados desde el día de la reunión en la que tenga conocimiento de dicha 
información, publicará un informe agregado de la relación de facturas y documentos 
que se le hayan presentado agrupándolos según su estado de tramitación” en 
consecuencia se informa que el importe de las obligaciones pendientes de 
reconocimiento una vez transcurridos más de tres meses desde su entrada en las 
dependencias municipales es de 2.346,90 euros.  
 
5.- Asimismo, se hace constar la obligatoriedad del cálculo de oficio y consiguiente 
pago de los intereses de demora  de acuerdo con la Ley 15/2010, de modificación de 
la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen  medidas de lucha contra 
la morosidad  de operaciones comerciales. 
 
III) CONCLUSIONES 
1.- Se recomienda al ordenador de pagos que proceda a ajustarse en los pagos que 
se efectúen por parte de esta Corporación, a lo que dispone íntegramente el citado art. 
187 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, dando prioridad a las 
obligaciones reconocidas en ejercicios anteriores, para evitar tener que pagar 
intereses de demora. 
 
En sesión plenaria de día 18 de ju lio de 2011 se aprobó una modificación de crédito 
de reconocimiento extrajudicial de crédito por un importe de 301.985,07 euros. Está 
pendiente de publicación en el B.O.I.B para, durante un plazo de 15 días, presentar, si 
se considera oportuno, reclamaciones. 
 
2.- Por su parte el párrafo 4º del artículo cuarto de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de 
modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, dispone en relación a dicho 
informe: 



 

 

 
“Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, 
dicho informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio 
de Economía y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las 
Comunidades Autónomas que, con arreglo a sus respectivos Estatutos de Autonomía, 
tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades Locales. Tales órganos podrán 
igualmente requerir la remisión de los citados informes” 
 
Por todo ello, dicho informe debe remitirse al Pleno de la Corporación a efectos de su 
debate y a la Dirección General de Coordinación Financiera con las CCAA y las 
Entidades Locales del Ministerio del Economía y Hacienda, órgano competente en 
materia de tutela financiera en el ámbito de la Comunidad Autónoma de las Islas 
Baleares. 
 
3.- Al existir obligaciones pendientes de su reconocimiento por un plazo superior a tres 
meses el Pleno en el plazo de 15 días contados desde el día de la reunión en la que 
tenga conocimiento de dicha información,  deberá publicar un informe agregado de la 
relación de facturas y documentos que se le hayan presentado agrupándolos según su 
estado de tramitación.” 
 
Els regidors i regidores es donen per assabentats.  
 
 
II.- PART RESOLUTÒRIA 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia 18 de 
juliol de 2011), i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat dels 
assistents.  

 
2.-  EXAMEN I APROVACIÓ SOL·LICITUD INCLUSIÓ OBRES DINS EL POS 2012.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 12 de setembre de 2011, que 
deia: 
 
“Vist l'escrit de data 27 de maig de 2011, remés pel Consell de Mallorca, convocant a 
tots els Ajuntaments de l'illa de Mallorca, perquè abans de dia 14 d’octubre de 2011, 
puguin  dirigir al Consell  de Mallorca, la petició d'obres que vulguin incloure dins el Pla 
d'Obres i Serveis de l'any 2012. 
 
Aquesta Batllia, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent acord: 
  
1a.- Aprovar l'expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per 
“Construcció vorera al carrer La Carretera”  amb un pressupost de contracte de 
157.068,98 euros, i demanar la seva inclusió en el Pla d'Obres i Serveis per a l'any 
2012. La subvenció a fons perdut que se sol·licita puja a un import de 125.655,18 €  
(80%) , essent l'aportació municipal de  31.413,80 € (20%). 
2a.- Aprovar l’avantprojecte de l’obra de referència “Construcció vorera al carrer La 
Carretera” , redactat per l’Arquitecte Sr. Tomeu Cerdà Gamundí. 
 
1b.- Aprovar l'expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres de “Millora del carrer Son Bordoi” ,  amb un pressupost de contracte de 
181.912,53 euros, i demanar la seva inclusió en el Pla d'Obres i Serveis per a l'any 



 

 

2012. La subvenció a fons perdut que se sol·licita puja a un import de 145.530,02 €  
(80%) , essent l'aportació municipal de 36.382,51 €. (20%). 
2b.- Aprovar l’avantprojecte de l'obra de referència “Millora del carrer Son Bordoi” , 
redactat pels tècnics del Consell de Mallorca, Sr. Martí Vila Jaume, enginyer,  i Sr. 
Carles Forner Todó, arquitecte. 
 
1c.- Aprovar l'expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres de “Reparació asfàltica d’un tram del camí vell de Llu bí a Maria de la 
Salut” ,  amb un pressupost de contracte de 30.012,76 euros, i demanar la seva 
inclusió en el Pla d'Obres i Serveis per a l'any 2012. La subvenció a fons perdut que se 
sol·licita puja a un import de 24.010,21 €  (80%) , essent l'aportació municipal de 
6.002,55 €. (20%). 
2c.- Aprovar la memòria explicativa i pressupost de l'obra de referència “Reparació 
asfàltica d’un tram del camí vell de Llubí a Maria de la Salut” , redactada per 
l’Arquitecte Tècnic, Sr. Joan Fiol Company.  
 
1d.- Aprovar l'expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres de “Asfaltat del camí d’establits de Son Ramonet” ,  amb un pressupost de 
contracte de 55.888,56 euros, i demanar la seva inclusió en el Pla d'Obres i Serveis 
per a l'any 2012. La subvenció a fons perdut que se sol·licita puja a un import de 
47.710,85 €  (80%) , essent l'aportació municipal de 11.177,71 €. (20%). 
2d.- Aprovar la memòria explicativa i pressupost de l'obra de referència “Asfaltat del 
camí d’establits de Son Ramonet” , redactada per l’Arquitecte Tècnic, Sr. Joan Fiol 
Company.  
 
1e.- Aprovar l'expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres de “Asfaltat del camí de S’Eremitori” ,  amb un pressupost de contracte de 
93.602,28 euros, i demanar la seva inclusió en el Pla d'Obres i Serveis per a l'any 
2012. La subvenció a fons perdut que se sol·licita puja a un import de 74.881,82 €  
(80%) , essent l'aportació municipal de 18.720,46 €. (20%). 
2e.- Aprovar la memòria explicativa i pressupost de l'obra de referència “Asfaltat del 
camí de S’Eremitori” , redactada per l’Arquitecte Tècnic, Sr. Joan Fiol Company.  
 
1f.- Aprovar l'expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres  “Adecentament aparcament del Cementiri Municipal” ,  amb un pressupost 
de contracte de 24.042,06 euros, i demanar la seva inclusió en el Pla d'Obres i Serveis 
per a l'any 2012. La subvenció a fons perdut que se sol·licita puja a un import de 
19.233,65 €  (80%) , essent l'aportació municipal de 4.808,41 €. (20%). 
2f.- Aprovar la memòria explicativa i pressupost de l'obra de referència “Adecentament 
aparcament del Cementiri Municipal” , redactada per l’Arquitecte Tècnic, Sr. Joan 
Fiol Company.  
 
1g.- Aprovar l'expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres  “Reparació asfàltica del camí d’establits de Son Si tges” ,  amb un 
pressupost de contracte de 58.484,93 euros, i demanar la seva inclusió en el Pla 
d'Obres i Serveis per a l'any 2012. La subvenció a fons perdut que se sol·licita puja a 
un import de 46.787,94 €  (80%) , essent l'aportació municipal de 11.696,98 €. (20%). 
2g.- Aprovar la memòria explicativa i pressupost de l'obra de referència “Reparació 
asfàltica del camí d’establits de Son Sitges” , redactada per l’Arquitecte Tècnic, Sr. 
Joan Fiol Company. 
 
3r.- Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d'Obres i 
Serveis per a l'any 2012. 
 



 

 

4r.- L’Ajuntament de Llubí es compromet  a consignar en el pressupost de despeses 
per a l'any 2012, crèdit suficient a la partida corresponent  per al finançament de la part 
corresponent a aquest Ajuntament, de les inversions de les quals es demana la seva 
inclusió en el Pla d'Obres i Serveis de 2012. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 

  El Sr. Batlle explicà que és any complicat per a les inversions locals i que el criteri que  
s’ha seguit és sol·licitar diverses obres o millores en lloc d’un únic projecte.  No s’ha 
sol·licitat en aquesta  subvenció, POS-2012,  la “Reforma de la piscina municipal”, ja que 
l’Ajuntament va signar un conveni amb la Fundació Illesport  per a dita reforma.   
 
El Sr. Gabriel Vicens, portaveu del grup municipal PSM-EN, va demanar per debatre i 
votar  projecte a projecte dels continguts a la proposta de Batllia,  i manifestà que el seu 
grup considera que són unes inversions arbitraries i improvisades,  que no es va donar 
informació suficient a la Comissió Informativa de dimecres dia 14 de setembre de 2011, i 
el projecte del carrer de Son Bordoi,  no va arribar fins divendres, al matí.  A part 
d’aquesta manca d’informació,  es troba a  faltar una planificació de les inversions a fer 
durant la legislatura, així com posar més accent a l’Escoleta, als locals municipals, al  
local d’entitats, a l’enllumenat, i a les aigües pluvials.  També manifestà que el seu grup 
polític considera que l’obra referent a la “Recollida i conducció de les aigües pluvials” és 
fonamental. 
 
El Sr. Batlle replicà que no hi ha hagut improvisació, sinó que ha hagut realisme en la 
sol·licituds d’inversions del POS 2012, i afegí que al carrer Son Bordoi,  es du més d’any 
xerrant amb els veïnats i és un projecte consensuat amb ells.  Referent a les aigües 
pluvials, coincideix amb el Sr. Gabriel Vicens, en què és fonamental, ja que quan plou hi 
ha molts de veïnats afectats, però que és un projecte d’una inversió d’un milió d’euros, 
que es pot fer en diferents fases, però condicionaria i hipotecaria les inversions 
municipals durant tota la legislatura. 
 
El regidor del grup municipal del PSOE, Sr. Miquel Perelló Gelabert manifestà que el 
projecte de les aigües pluvials és fonamental encara que s’hipotequin les inversions,  i 
això estalviaria molts de problemes als llubiners.  Això de dir que s’hipoteca unes 
inversions por tota la legislatura, no ho varen dir quan es va votar a favor per a l’ampliació 
del Cementiri Municipal.  I afegí que no dubtava de la bona voluntat de l’equip de govern, 
però que creia que les inversions sol·licitades no eren prioritàries.            
 
El regidor del grup municipal del grup municipal CxI, Sr. Juan Ramis Ramis, manifestà  

  que també volia demanar la votació obra per obra i que s’ha de cercar un major consens 
entre els diferents grups polítics. 
 
El Sr. Batlle acceptà que les sol·licituds incloses a la seva proposta, fossin votades una  
per una. 
 
-Obra  “Construcció vorera al carrer La Carretera”   

  El Sr. Gabriel Vicens manifestà que el seu grup votaria en contra per què tal i com ja 
ha exposat anteriorment creu que hi ha inversions més prioritàries, sobre tot les 
destinades a educació, ja sigui a l’Escoleta municipal o al Col·legi Públic Duran-
Estrany. 

 
  El regidor del PSOE, Sr. Miquel Perelló Gelabert, manifestà que s’abstindria a totes les 

votacions de les obres, ja que considera que el projecte prioritari i que duent tots els 
grups polítics que es varen presentar a les eleccions locals de dia 22 de maig de 2011, 



 

 

era la “Reforma  i conducció de les aigües pluvials”, i que no està en contra de les 
inversions proposades, però creu que no són prioritàries. 

  
  Els reunits, per majoria  (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI;  1 abstenció: PSOE, i 4 vots en 

contra: PSM-EN),  acorden aprovar la sol·licitud d’inclusió de l’obra dins el Pla d’Obres i 
Serveis 2012 del Consell de Mallorca. 
 
- Obra “Millora del carrer Son Bordoi” ,   

  Els reunits, per unanimitat, acorden retirar aquesta obra de l’Ordre del Dia i mantenir una 
reunió amb els veïnats afectats.  
 
-Obra: “Reparació asfàltica d’un tram del camí vell  de Llubí a Maria de la Salut”  

  El Sr. Gabriel Vicens demanà que es comuniqui a l’Ajuntament de Maria de la Salut 
l’asfaltat del tram del camí, als efectes de que es procedeixi també a l’asfaltat de la 
part del camí que pertany al seu municipi. 

 
  El Sr. Juan Ramis Ramis, del grup municipal CxI, manifestà que votaria a favor, tota 

vegada que hi ha molta gent que hi viu fora vila i els camins s’han d’arreglar.    
 

  Els reunits, per majoria  (10 vots a favor: 5 PP, 4 PSM-EN,  1 CxI; i  1 abstenció: PSOE) 
acorden aprovar la sol·licitud d’inclusió de l’obra dins el Pla d’Obres i Serveis 2012 del 
Consell de Mallorca. 
 
Obra: “Asfaltat del camí d’establits de Son Ramonet ” 
El Sr. Gabriel Vicens manifestà que el seu grup votaria en contra tota vegada que ells 
han constatat que dit camí està en bones condicions i així també consta a l’informe de 
l’Arquitecte Tècnic, Sr. Joan Fiol Company. 
 

   Els reunits, en una primera votació donà el següent resultat: 5 vots a favor: PP, 1 
abstenció: PSOE, i 5 vots en contra: 4 PSM-EN i 1 CxI.  Repetida la votació i donant-se el 
mateix resultat,  pel vot de qualitat del Batlle,  s’aprova la sol·licitud d’inclusió de l’obra 
dins el Pla d’Obres i Serveis 2012 del Consell de Mallorca. 
 
Obra: “Asfaltat del camí de S’Eremitori” 

  Els reunits, en una primera votació donà el següent resultat: 5 vots a favor: PP, 1 
abstenció: PSOE, i 5 vots en contra: 4 PSM-EN i 1 CxI.  Repetida la votació i donant-se el 
mateix resultat,  pel vot de qualitat del Batlle,  s’aprova la sol·licitud d’inclusió de l’obra 
dins el Pla d’Obres i Serveis 2012 del Consell de Mallorca. 
 
Obra: “Adecentament aparcament del Cementiri Munici pal” 
El Sr. Gabriel Vicens manifestà que el seu grup s’abstindria ja que per una part estan 
d’acord i per altra no.  Estan d’acord en la baixa a l’aparcament, que és perillosa i és 
un projecte d’inversió econòmica petita, i estan en contra ja que s’ha fet una gran 
inversió en el Cementiri. 
 

  Els reunits, per majoria  (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i  5 abstencions: 4 PSM-EN i 1 
PSOE) acorden aprovar la sol·licitud d’inclusió de l’obra dins el Pla d’Obres i Serveis 
2012 del Consell de Mallorca. 
 
Obra: “Reparació asfàltica del camí d’establits de Son Sitges”  

  El Sr. Gabriel Vicens manifestà que el seu grup s’abstindria ja que el seu grup ha 
procedit a visitar dit camí i que encara que s’ha d’arreglar, bastaria amb un batxeo.  
 



 

 

  Els reunits, per majoria  (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i  5 abstencions: 4 PSM-EN i 1 
PSOE) acorden aprovar la sol·licitud d’inclusió de l’obra dins el Pla d’Obres i Serveis 
2012 del Consell de Mallorca. 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ PLECS DEL SERVEI DE SUBMINIS TRAMENT 
D’ENERGIA ELÈCTRICA DE BAIXA TENSIÓ DELS EDIFICIS, INSTAL·LACIONS I 
ENLLUMENAT PÚBLIC.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  9 d’agost de 2011, que deia: 
 
 “Vista les necessitats de l’Ajuntament d’aplicar polítiques d’austeritat i vist que després 
de la liberalització del servei de subministrament d’energia elèctrica. 
 
Per la present, aquesta Batllia proposa  a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar el plecs de clàusules administratives i prescripcions tècniques particulars per 
a la contractació del subministrament d’energia elèctrica dels edificis, instal·lacions i 
enllumenat públic de l’Ajuntament de Llubí mitjançant el procediment obert i tramitació 
ordinària. 
  
2.- Publicar els Plecs al BOIB, tauló d’edictes de l’Ajuntament i al perfil del contractant de 
la pàgina web municipal ( www.ajllubi.net ). 
 
No obstant , l’Ajuntament  Ple acordarà.” 
 
Per part de la regidora del grup municipal PSM-EN, Sra. Magdalena Perelló Frontera, es 
va manifestar que encara que el seu grup està d’acord en tot el que significa estalvi, però  
que on més es consumeix és al Poliesportiu i què en cas d’aplicar-se mesures és allà on 
més s’estalviaria. 
 
El Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup municipal PSOE, manifestà que com més 
s’estalviaria és instal·lant bombetes  Led’s. 
  
Els reunits, per unanimitat,  acorden aprovar els Plecs de Clàusules econòmic- 
administratives i prescripcions tècniques per a la contractació del servei de 
subministrament d’energia elèctrica de baixa tensió dels edificis, instal·lacions i 
enllumenat públic. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ FELICITACIONS FESTES SANT FE LIU 2011.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  17 d’agost de 2011, que deia: 
 
“Assumpte:  Felicitació a la Guardia Civil i a tots els policies que varen participar en la 
seguretat i vigilància del municipi a les festes de Sant Feliu 2011. 
 
Després de comprovar, a través dels mitjans de comunicació, que les berbenes dels 
pobles s’estaven desbordant degut a la gran quantitat de gent que, ja sigui de pobles 
propers o de ciutat, venien a gaudir de les mateixes i, vist el desbordament que es 
produïen als municipis petits, on diverses pràctiques com la del botelló, generaven una 
mala imatge, tant del municipi com de les berbenes, es va encarregar al Policia Local Sr. 
Diego Amor Lara que s’encarregués de la seguretat, vigilància i manteniment de l’ordre i 
bones maneres pels carrers durant les festes de Sant Feliu, i molt especialment, durant la 
Nit Jove de dia 29 de juliol de 2011. 
Aquest dispositiu va funcionar a la perfecció gràcies a l’ajuda de diversos policies locals 
de municipis de la Mancomunitat.  



 

 

Considerant que l’actuació del Policia es meritòria de felicitació i agraïment, i com a 
cap de la Policia Local, d’acord amb l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de Bases de Règim Local, aquesta Batllia proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció del següent ACORD: 
 
1.- Agrair de forma oficial als següents policies locals i a la Guardia Civil de Santa 
Margalida per la seva a actuació en el manteniment de la seguretat i l’ordre durant la 
Nit Jove de dia 29 de juliol de 2011, així com se’ls insta a que continuïn amb aquesta 
línea de treball i professionalitat: 
 

- Sr. Diego Amor Lara ( A-26002), amb DNI 37.340.432 R 
- Sr. Joan Bauzá Guardiola ( 06 ), amb DNI 43.027.432 K 
- Sr. Jaime Mairata Munar ( A-300003 ), amb DNI 43.124.938 F 
- Sr. Juan Gelabert Morey ( A-35003 ), amb DNI 43.149.657 
- Sr. Sebastián Santiago Ferrer García del Moral ( A-49001 ), amb DNI 

43.084.077V  
- Sr. Miguel Mas Cifre ( A-49007 ) , amb DNI 43.124.457 D 
- Sr. Pablo Pascual Tovar (A-020082 ) , amb DNI 37.340.152 
- Sr. Santiago Martínez Redondo ( W20785-H ), Tinent, Comandant del cuartel 

de Santa Margalida. 
 
2.- Fer constar la present felicitació a l’expedient dels policies felicitats. 
 
3.- Notificar el present acord als interessats.” 
 
Els reunits, per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia i l’acord contingut a 
la mateixa. 
  
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 7/2011 .- 
Es va donar lectura a la proposta de modificació de crèdit, de data  25 d’agost  de 2011, 
que deia: 
 
“Per Decret de Batlia de dia 25 d’agost de 2011, s’inicia l’expedient per a l’aprovació 
de la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la 
consignació és insuficient o no n’hi ha en el pressupost ordinari actual, cal tramitar 
l’expedient de suplement de crèdit que s’ha de finançar mitjançant romanent de 
tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb subjecció a les disposicions 
vigents.  
 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 920/21200.- CONSERVACIÓ I REPARACIÓ CASA CO NSISTORIAL.-  es 
proposa ampliar en la quantitat de 7.600,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible 
pel atendre les factures de conservació y reparació. 
 
Partida 321/21200.- CONSERVACIÓ ESCOLETA.-  es proposa ampliar en la quantitat 
de 1.400,00 €, per fer front a les factures pendents conservació escoleta. 
 



 

 

Partida 920/22000.- DESPESES ORDINARIS D’OFICINA MA TERIAL 
AJUNTAMENT.-  es proposa ampliar en la quantitat de 5.000,00 €, per fer front a les 
factures pendents per material oficina. 
 
Partida 920/22001.- SUBSCRIPCIÓ DE REVISTES I LLIBR ES AJUNTAMENT.-  es 
proposa ampliar en la quantitat de 2.265,89 €, per fer front a les subscripcions de 
llibres i altres. 
 
Partida 338/22612.- FESTA ERMITA.-  es proposa ampliar en la quantitat de 3.000,00 
€, per fer front a les factures pendents dels actes celebrats a la Festa Ermita. 
 
Partida 334/22601.- RECEPCIÓ DE TROFEUS.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
1.100,00 €, per fer front a les despeses ocasionades per la campanya “no surtis sense” 
durant el mes de setembre i altres despeses. 
 
Partida 334/22609.- ALTRES ACTES CULTURALS.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 1.900,00 €, per fer front a les despeses ocasionades pels actes culturals 
duits a terme durant aquest any. 
 
Partida 162/61002.- AREA D’APORTACIÓ.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
9.100,00 €, per fer front a la factura per adquisició de les targetes. 
 
Partida 151/62700.- REDACCIÓ PROJECCTES TÈCNICS.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 5.600,00 €, per fer front a la factura honoraris projecte de l’obra per al 
condicionament d’espai lliure públic com a zona verda, emplaçat a l’avinguda Son 
Marget cantonada carrer Metge Sbert. 
 
D’acord amb això, Proposo al Ple l’adopció de l’acord següent: 
 
1. Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 7/2011, per  finançar  

mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses generals del pressupost vigent 
de la corporació. 

 
2. Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 7/2011 en el 

Pressupost Municipal de 2011 per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris 
afectats, de la següent forma: 

 
PARTIDES EN AUGMENT: 
 
DESPESES 
 

GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació Augment supl. Consignació 
MES Subcon.  anterior crèdit final 

920 21200 Cons. i repar. Casa Consistorial 3.500,00 7.600,00 11.100,00 

321 21200 Conservació escoleta 2.500,00 1.400,00 3.900,00 
920 22000 Despeses ordinaris d'oficina material Ajuntament 5.000,00 5.000,00 10.000,00 
920 22001 Subscripcions de revistes i llibres Ajuntament 1.500.00 2.265,89 3.765,89 
338 22612 Festa Ermita 10.000,00 3.000,00 13.000,00 

334 22601 Recepció de trofeus 6.000,00 1.100,00 7.100,00 
334 22609 Altres actes culturals 5.000,00 1.900,00 6.900,00 
162 61002 Area d’aportació 6.000,00 9.100,00 15.100,00 
151 62700 Redacció projectes tècnics 12.967,74 5.600,00 18.567,74 



 

 

   52.467,74 36.965,89 89.433,63 
INGRESSOS 
 

          

PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 
supl. Consignació 

    anterior crèdit final 

870.01 Romanent de tresoreria 301.985,07 € 36.965,89 € 338.950,96 € 

      301.985,07 € 36.965,89 € 338.950,96 € 
 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 36.965,89 €, essent la procedència 
dels fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 
3. Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies 

hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears. En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, 
el Ple disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període 
d’exposició pública, per resoldre-les.   

 
No obstant l’Ajuntament  Ple acordarà.”  
  
Els reunits, per majoria simple (5 vots a favor: 5 PP  i 6 abstencions: 4 PSM-EN, 1 PSOE 
i  1CxI),  acorden aprovar la proposta de modificació de crèdit abans descrita.  
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 8/2011 .- 
Es va donar lectura a la proposta de modificació de crèdit, de data  26 d’agost de 2011, 
que deia: 
 
“Per Decret de Batlia de  dia 26 d’agost de 2011 s’inicia l’expedient per a l’aprovació 
de la modificació de crèdit entre conceptes pressupostaris de distint grup de programa 
entre partides del capítol 2, 3 i 6. 
 
Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la 
consignació és insuficient o no n’hi ha en el pressupost ordinari actual, cal tramitar 
l’expedient modificació de crèdit entre conceptes pressupostaris de distint grup de 
programa entre partides del capítol 2, 3 i 6, del pressupost vigent de la corporació, 
amb subjecció a les disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar i finançament que es proposa:  
 
b) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 321/21200.- CONSERVACIÓ ESCOLES -  es proposa ampliar en la quantitat 
de 1.100,00 €, per fer front a la conservació escoles. 
 
Partida 162/21200.- CONSERVACIÓ PUNT VERD -  es proposa ampliar en la 
quantitat de 3.500,00 €, per fer front a la conservació punt verd. 
 
Partida 165/21309.- ADQUISICIÓ BOMBETES -  es proposa ampliar en la quantitat de 
500,00 €, per fer front a l’adquisició de bombetes. 
 



 

 

Partida 165/21300.- REPARACIÓ ENLLUMENAT PÚBLIC -  es proposa ampliar en la 
quantitat de 2.700,00 €, per fer front a la reparació enllumenat públic. 
 
Partida 342/22110.- MANTENIMENT PISCINA -  es proposa ampliar en la quantitat de 
1.700,00 €, per fer front a les despeses manteniment piscina. 
 
Partida 338/22611.- FESTA RUA -  es proposa ampliar en la quantitat de 810,00 €, per 
fer front a les despeses ocasionades per l’organització RUA. 
 
Partida 338/22612.- FESTA ERMITA -  es proposa ampliar en la quantitat de 1.600,00 
€, per fer front a les despeses ocasionades per l’organització  Festa Ermita. 
 
Partida 334/22609.- ALTRES ACTES CULTURALS -  es proposa ampliar en la 
quantitat de 500,00 €, per fer front a les despeses per actes culturals. 
 
Partida 331/22699.- SOCIETAT D’AUTORS -  es proposa ampliar en la quantitat de 
300,00 €, per fer front a les factures del SGAE. 
 
Partida 150/22702.- NETEJA EDIFICIS MUNICIPALS -  es proposa ampliar en la 
quantitat de 5.000,00 €, per fer front a les despeses per neteja edificis municipals. 
 
Partida 011/31000.- INTERESSOS DESCOBERTS -  es proposa ampliar en la 
quantitat de 500,00 €, per fer front els interessos ocasionats per l’operació de crèdit. 
 
Partida 162/62300.- MAQUINÀRIA, INSTAL·LACIONS I UT ILLATGE -  es proposa 
ampliar en la quantitat de 4.200,00 €, per fer front a l’adquisició de material peons 
obres. 
 
Partida 920/62500.- ADQUISICIÓ MOBILIARI OFICINES -  es proposa ampliar en la 
quantitat de 600,00 €, per fer front a l’adquisició de mobiliari d’oficines. 
 
D’acord amb això, PROPOS al Plenari l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdit entre conceptes pressupostaris de 
distint grup de programa entre partides del capítol 2, 3 i 6, número 8/2011, que cal 
finançar  mitjançant  transferència entre partides del pressupost de despeses generals 
del pressupost vigent de la corporació. 
 
2.- Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 8/2011 en el 
Pressupost Municipal de 2011, per transferència entre partides, quedant fixades les 
partides i conceptes pressupostaris afectats, de la següent forma: 
 
PARTIDES EN AUGMENT: 
 
DESPESES 
 
PARTIDA DENOMINACIÓ CONSIGNA-

CIÓ 
ANTERIOR 

CONCESSIÓ  
DE CRÈDIT 
ENTRE PAR-
TIDES 

 CONSIGNA-
CIÓ FINAL 

321/21200 Conservació escoles 2.500,00 € 1.100,00 €  3.600,00 € 

162/21200 Conservació Punt Verd 3.807,74 € 3.5000,00 €  7.307,74 € 

165/21309 Adquisició bombetes 500,00 € 500,00 €  1.000,00 € 



 

 

165/21300 Reparació enllumenat públic 2.500,00 € 2.700,00 €  5.200,00 € 

342/22110 Manteniment piscina 2.500,00 € 1.700,00 €  4.200,00 € 

338/22611 Festa Rua 5.000,00 € 810,00 €  5.810,00 € 

338/22612 Festa Ermita 13.231,31 € 1.600,00 €  14.831,31 € 

334/22609 Altres actes culturals 5.000,00 € 500,00 €  5.500,00 € 

331/22699 Societat d’Autors 2.000,00 € 300,00 €  2.300,00 € 

150/22702 Neteja edificis municipals  12.000,00 € 5.000,00 €  17.000,00 € 

011/31000 Interessos descoberts 10,00 € 500,00 €  510,00 € 

162/62300 Maquinària, inst. i utillatge 2.000,00 € 4.200,00 €  6.200,00 € 

920/62500 Adquisició mobiliari oficines 4.3000,00 € 600,00 €  4.900,00 € 

 TOTAL………………………… 55.349,05 € 23.010,00 €  78.359,05 € 

 
PARTIDES EN DISMINUCIÓ: 
 
DESPESES 
 
PARTIDA DENOMINACIÓ CONSIGNA-

CIÓ 
ANTERIOR 

CREDIT EN 
DISMINUCIÓ 

 CONSIGNA-
CIÓ FINAL 

920/22706 Agenda 21 Local fems 10.000,00 € 4.010,00 € 0,00  5.990,00 € 

941/22799 C.A. recaptació 17.000,00 € 7.000,00 €  10.000,00 € 

941/22709 Cadastre IBI 2.500,00 € 2.000,00 €  500,00 € 

941/46300 Transf.Mancomunitat del Pla 110.000,00 € 10.000,00 €  100.000,00 € 

 TOTAL………………………… 139.500,00 € 23.010,00 €  0,00 116.490,00 € 

     
L’import total modificació de crèdit entre conceptes pressupostaris de distint grup de 
programa entre partides del capítol 2,3 i 6, ascendeix a l’import de 23.010,00 €, essent la 
procedència de transferència entre partides. 
 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 
3.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies 
hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple 
disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període d’exposició 
pública, per resoldre-les.   
 
No obstant l’Ajuntament  Ple acordarà.”  
  
Els reunits, per majoria simple (5 vots a favor: 5 PP  i 6 abstencions: 4 PSM-EN, 1 PSOE 
i  1CxI),  acorden aprovar la proposta de modificació de crèdit abans descrita.  
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN, SOBRE EL 
CATALÀ EN LA FUNCIÓ PÚBLICA.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN,  de data  25 d’agost  de 2011, 
que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent  



 

 

 
MOCIÓ 

El Govern de les Illes Balears ha obert un període de consultes prèvies a la 
modificació de la llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat 
Autònoma de les Illes Balears, amb l’objectiu de suprimir com a requisit d’accés a la 
funció pública el coneixement de la llengua catalana. 
 
L’article 14 de l’Estatut preveu com a drets dels ciutadans els d’accedir a la funció 
pública en condicions d’igualtat i segons els principis constitucionals de mèrit i 
capacitat” i el de “dirigir-se a l’Administració de la Comunitat Autònoma en qualsevol 
de les seves dues llengües oficials i a rebre resposta en la mateixa llengua utilitzada”. 
 
Els articles 54 i 56 de la Llei estatal 7/2007, de 12 d’abril, de l’estatut bàsic de l’empleat 
públic, fan èmfasi en l'obligació de l'empleat públic de conèixer les llengües oficials, i 
en l'obligació de l'Administració d'atendre el ciutadà en la llengua oficial en què ho 
sol·liciti. En concret, l’article 56 disposa que "les Administracions Públiques, en l’àmbit 
de les seves competències, hauran de preveure la selecció d’empleats públics 
degudament capacitats per  cobrir els llocs de treball a les Comunitats Autònomes que 
gaudeixin de dues llengües oficials”.  
 
És evident que exigir com a requisit d’accés la capacitat d’estar en disposició d'atendre 
els ciutadans que s'expressen en català és la única manera, la més senzilla, raonable i 
econòmica, de garantir que tothom pugui ser atès en la llengua oficial que desitgi, i 
que, en cas contrari, s’ocasionarà al ciutadà una greu pertorbació al seu dret a utilitzar 
el català amb plena normalitat quan es relaciona amb l’Administració. 
 
Així doncs, l’avantprojecte no s'ajusta a normativa d’ordre superior, per jerarquia i per 
competència, i suposa una passa enrere en la garantia de la igualtat dels ciutadans 
davant la llei en matèria lingüística, no protegeix el tracte comú dels ciutadans davant 
l'Administració pública, ni la creació de les condicions que permetin arribar a la igualtat 
plena de les dues llengües quant a drets lingüístics, així com a la normalització 
progressiva de la llengua catalana.  
 
De fet, la proposta suposa un perjudici a l’oficialitat de la llengua catalana a les Illes 
Balears i una greu regressió en el tractament de la llengua pròpia i el respecte a les 
persones que la parlen. L’aprovació d’aquesta proposta suposaria rompre el consens 
en matèria de política lingüística que queda reflectit en la llei de normalització 
lingüística aprovada per unanimitat l’any 1986. Si aquesta proposta es converteix en 
Llei, les Illes Balears passaran a ser l'únic lloc  
del món en què no s'exigeix als funcionaris el coneixement de la llengua oficial i pròpia 
d'aquell lloc. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Llubí  adopta els següents: 
 

ACORDS 
Primer.-  L'Ajuntament de Llubí considera imprescindible que el coneixement del català 
sigui un requisit per accedir a l’administració autonòmica de les Illes Balears.  
 
Segon.-  L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a retirar 
l'Avantprojecte de Llei de modificació de la Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció 
pública de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears que pretén eliminar el requisit 
de coneixement del català per accedir a l’Administració autonòmica.  
 
Tercer.-  L'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a promoure les 
mesures necessàries per restablir el català en el lloc que li correspon com a llengua 



 

 

pròpia de les Illes Balears i a garantir que tota la població la conegui i sigui 
considerada com un dels elements identificadors de la nostra societat. 
 
Quart.-   Es comunicarà l’adopció d’aquests acords al Govern de les Illes Balears, al 
Parlament de les Illes Balears i als diferents grups parlamentaris.  
 
Cinquè.-  L’ajuntament de Llubí es compromet a mantenir com a requisit el 
coneixement de la llengua catalana per accedir a l’administració local de Llubí.” 
 
El Sr. Gabriel Vicens, portaveu del grup municipal PSM-EN, explicà la moció i criticà el 
projecte de Llei de la Funció Pública de les Illes Balears, on el català passarà a ser un 
mèrit i no un requisits per a l’accés a l’Administració, a part, criticà que les Illes Balears 
serà l’únic lloc del món on per accedir a l’Administració, no sigui necessari acreditar el 
coneixement de la llengua pròpia. 
 
El Sr. Batlle replicà que el Partit Popular durant la campanya electoral ja va defensar que 
el català fos un mèrits i no un requisits, a més, el projecte de Llei de la Funció Pública de 
les Illes Balears, estableix el català com un requisit per a promocionar a tothom i per als 
funcionaris d’educació.  
 
Els reunits, prèvia deliberació, per majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE i 1 CxI, i 5 
abstencions: PP), acorden aprovar la moció abans descrita i els acords continguts a la 
mateixa. 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN, SOBRE 
TANCAMENT RTVM.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN,  de data 25 d’agost de 2011, 
que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent  
 

MOCIÓ 
El Govern del Consell de Mallorca ha fet pública la intenció i està fent les passes 
necessàries per procedir al tancament de la Ràdio i la Televisió de Mallorca.  

La Ràdio i la Televisió de Mallorca és i ha demostrat ser un model de proximitat que 
emet en llengua catalana, un exemple de servei públic de qualitat i professional, que 
ha practicat la llibertat d'expressió, que ha potenciat el paper cultural, social i educatiu 
que haurien de tenir els mitjans de comunicació, que ha generat 1.200 llocs de treball 
indirectes i que, fins i tot, ha realitzat intercanvis de programes amb les televisions de 
Catalunya i Andorra, la qual cosa ha suposat també una promoció de la illa de 
Mallorca. 

El tancament de la Ràdio i la Televisió de Mallorca afectarà greument el centenar de 
professionals que hi treballen, perjudicarà seriosament el sector audiovisual de 
Mallorca i contribuirà a empobrir encara més el conjunt de mitjans de comunicació que 
possibiliten la normalització lingüística de la nostra llengua.  

Diverses entitats socials, professionals, sindicals i polítiques de Mallorca s'han 
pronunciat totalment en contra del tancament i han demanat al Govern del Consell de 
Mallorca que reconsideri la seva decisió. 



 

 

Per tot això, el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Llubí que adopti els següents: 
 

ACORDS 
1.  L’Ajuntament de Llubí manifesta el seu desacord amb el tancament anunciat 

pel Govern del Consell de Mallorca de RTV de Mallorca i vol destacar 
l’important paper que desenvolupen aquests mitjans de comunicació en matèria 
territorial, social, cultural i lingüística.  

 
2. L’ajuntament de Llubí insta el Consell de Mallorca a mantenir en funcionament 

RTV de Mallorca i a garantir la seva continuïtat.  
 

3. Aquests acords es transmetran a la Presidència del Consell de Mallorca i a la 
Direcció de RTV de Mallorca.”    

 
El Sr. Gabriel Vicens, portaveu del grup municipal PSM-EN, explicà la moció i defensà la 
televisió de Mallorca, ja que la seva creació es va produir per l’agrupació de totes les 
televisions locals i amb un pressupost de deu milions d’euros.  Per això creu que el 
tancament de RTVM és una qüestió política, al que el Sr. Batlle replicà que és un 
moment de crisis i mantenir una despesa de deu milions d’euros per una feina que està 
coberta per IB3 i té tant poca audiència, és inassolible, a més, aquest doblers es poden 
reconduir a serveis socials o a plans d’obres i serveis. 
 
El regidor del grup municipal PSOE, Sr. Miquel Perelló Gelabert, manifestà que votaria a 
favor del tancament, ja que creu que s’han de reduir els despeses, però també es pot 
reduir en altres despeses supèrflues. 
 
El regidor del grup municipal CxI, Sr. Juan Ramis Ramis, manifestà que també votaria a 
favor de la moció, ja que RTVM potència la llengua, la cultura, els esports. etc.    
 
Els reunits,  per majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE i 1 CxI, i 5 abstencions: PP), 
acorden aprovar la moció abans descrita i els acords continguts a la mateixa. 
 
 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN, SOBRE 
SOL·LICITUD MANTENIMENT POS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN,  de data  25 d’agost de 2011, 
que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent  
 

MOCIÓ 
El Pla d’Obres i Serveis (POS) del Consell de Mallorca té molts d’anys d’experiència i 
inicialment va néixer per ajudar els ajuntaments a construir infraestructures bàsiques i 
necessàries, en molts casos inexistents o insuficients, com ara el clavegueram, la 
xarxa d’aigua d’abastament, l’asfaltat de carrers, l’enllumenat públic, etc. 

En els darrers 15 anys, a molts municipis de Mallorca, s’han construït moltes 
infraestructures i equipaments públics per millorar els serveis municipals existents 
(escoletes, poliesportius coberts, centres de dia, centres culturals, biblioteques, 
piscines i instal·lacions annexes, etc.). Lamentablement, durant aquests darrers anys, 
la gestió municipal al municipi de Llubí no ha aconseguit nivells d’equipaments en 
serveis públics similars a d’altres pobles de Mallorca. Així, per exemple, el municipi de 



 

 

Llubí no compte amb un edifici d’escoleta municipal, pista coberta al poliesportiu, 
infraestructures modernes de biblioteca o instal·lacions i piscines de qualitat. 

Actualment ens trobam davant una situació nova, determinada per dues variables 
bàsiques. Per un costat, en els darrers anys la majoria dels ajuntaments han dotat els 
municipis amb els equipament bàsics i d’infraestructures de nova construcció 
necessaris per oferir un millor servei als seus pobles, tot i que alguns municipis encara 
han de completar aquests serveis. Per un altre costat, ens trobem dins una forta crisi 
econòmica que lògicament afecta els municipis i el Consell de Mallorca i provoca un 
replantejament de les inversions de les administracions, en el nostre cas, de les 
entitats locals.  

Així doncs, molts municipis es troben relativament ben dotats d’equipaments per 
garantir diversos serveis de proximitat i d’altres necessiten encara completar el seus 
serveis, però, sigui com sigui, tots tenen dificultats per donar continuïtat a serveis i 
equipaments municipals i a mantenir-los amb les millors condicions de conservació 
que la ciutadania es mereix. 

Per tot això, el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Llubí que adopti els següents: 

 
ACORDS 

1. Instar el Consell de Mallorca per procedir a la modificació del reglament del 
POS, d’acord amb les conclusions aprovades, per consens, a l’Assemblea de 
Batles, per què pugui ser efectiu a la propera convocatòria en el sentit de 
prioritzar les obres de manteniment, rehabilitació o reforma d'infrastructures i 
equipaments bàsics de competència municipal; a fi que aquestes obres es 
subvencionin al 100% del total del cost d'execució de l'obra. 

 
2. Instar el Consell de Mallorca a incloure al reglament del POS una nova 

convocatòria d'ajudes destinada a subvencionar les despeses de manteniment 
dels serveis municipals; distribuïdes proporcionalment, segons el criteri de 
població, i aplicant la discriminació positiva pels municipis menors. 

 
3. Instar al Consell de Mallorca a implementar l'administració electrònica per a la 

tramitació d'ambdues línees de subvencions. 
 

4. Comunicar l’adopció d’aquests acords al Consell de Mallorca. “   
 
Els reunits,  per unanimitat, acorden aprovar la moció abans descrita i els acords 
continguts a la mateixa. 
 
 
10.- PROPOSTES D’URGÈNCIA   No es va presentar cap proposta 
 
 
11.-  PRECS I PREGUNTES.-  
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular els següent precs: 
-Ateses les queixes de veïns de diversos carrers del poble, demanarien a l’Ajuntament 
que la màquina de la neteja passi per tots els carrers (sembla que hi ha zones que 
gairebé no passa) i que a la neteja viària es repleguin tots els residus generats (a 
vegades es deixen els residus d’herba al carrer, per exemple). 
 



 

 

-Volem donar l’enhorabona a l’Ajuntament per l’atenció que es va donar als quintos 
aquest estiu (que varen poder disposar de carpes, ajuda d’organització, etc.) és curiós 
que enguany si tenguessin aquestes ajudes i que altres anys es neguessin aquestes 
atencions.  No obstant això, celebram el canvi fet i pregam de seguir igual d’aquí 
endavant. 
 
-Pregam que es faci un avís a totes les persones que a fora vila o pels carrers del 
poble tenen cans sense fermar, ja que tenim queixes de persones que auan fan 
exercici (caminar o córrer) tenen alguna incidència. 
  
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular el següent prec: 
-Vol donar l’enhorabona a l’equip de govern per les festes de Son Ramis. 
 
Per part del regidor Sr. Juan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec: 
-Vol donar l’enhorabona a l’equip de govern per les festes de Son Ramis, i 
especialment al regidor de festes, Sr. Tomàs Ramis. 
 
-Demana a l’equip de govern que es facin netes els embornals. 
 
-Hi ha moltes cases que estan llogades, i que el fems no es recull durant dies, demana 
que es posi solució.   
 
-Demana la instal·lació d’uns banys al parc de l’avinguda Son Marget. 
 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular les següents preguntes: 
-El grup del PSM-Entesa Nacionalista vol fer notar a l’equip de govern que d’ençà del 
començament de legislatura no hi ha hagut cap sessió informativa ni debat o 
informació a Ple on s’hagi tractat de les obres de la variant de Llubí (marxa i 
desenvolupament de les obres, terminis, possibles modificacions, incidències, etc.)   
Volem recordar que és una obra molt important per al poble i considerem greu que no 
s’informi ni els ciutadans ni els grups polítics de l’Ajuntament.   Com es desenvolupen 
les obres de la variant, quins terminis es plantegen, hi ha hagut alguna modificació de 
projecte, es farà cap sessió informativa a l’Ajuntament?      Li contestà el Sr. Batlle, 
dient que es farà una reunió per informar de l’estat de les obres  i que si ha problemes 
en l’execució de l’obra, ha de ser resolt entre l’empresa adjudicatària i el Consell de 
Mallorca.   
 
-Demanam  a l’Ajuntament que si s’ha realitzat per part de la regidoria o batlia una 
memòria d’activitat de l’escola d’estiu 2011.  Sol·licitam poder-la consultar.    
El Sr. Batlle contestà que els donaria informació als pròxims plenaris.  
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular les següents preguntes: 
-Dona per contestada la pregunta que volia fer, referent a l’estat de les obres de la 
variant. 
 
-Segons l’AMIPA el Col·legi Públic Duran-Estran, s’està quedant petit. Quines mesures 
prendrà l’equip de govern?     Li contestà el Sr. Batlle, dient que ja s’ha demanant una 



 

 

reunió amb el conseller d’Educació, que s’ha d’anar tots a una per pitjar per a la 
construcció d’una nova escola, però que s’ha de ser realista, i l’escola de Llubí, és 
relativament nova i que hi ha escoles en estat pitjor que la de Llubí.   També mostrà tot 
el seu suport al president de l’AMIPA.  
 
-Com està el tema referent al grup de joves.   Replicà el regidor de festes, Sr. Tomàs 
Ramis, dient que s’està organitzant amb la persona responsable de la Mancomunitat i 
s’iniciaran activitats amb els joves de Llubí, i que és necessari que dins el grup de 
joves, assumeixi la responsabilitat, tal com va fer en Tomeu Taberner, i posà  com a 
exemple,  l’estat lamentable en què es troba el local.    
 
Per part del regidor Sr. Juan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular les següents preguntes: 
-Quines mesures es prendran per al curs de pintura, ja que els participants no tenen 
aigua, banys,...?     Li contestà el Sr. Batlle dient que ha sabut fa dues hores del problema 
dels alumnes del curs de pintura, que mai s’ha presentat escrit de queixa i que s’intentarà 
cercar solucions.  
 
 
DILIGÈNCIA.-  Per a fer constar que la present sessió es va interrompre durant un 
període de vint minuts  (de les 21,30 a les 21,50 hores) 
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


